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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: , 

Az interpelláció címe: "Mit tesz a kormány az illegális akkumulátorhulladék tárolók és 
feldolgozók felszámolása és a szabályozás betartatása érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az elmúlt  időszakban ismét  számos botrányos,  illegális  akkumulátorhulladékkal kapcsolatos hír
látott napvilágot. A Pest vármegyei Ikladon egy ipartelepen nagy mennyiségben tárolnak szemmel
láthatóan a törvényi szabályozás be nem tartása mellett veszélyes, akkumulátorgyártásból származó
hulladékot.  A hír  megjelenését  követően  személyesen  is  jártam  a  helyszínen,  ahol  a  raktárak
közelében  erős,  vegyszerek  jelenlétére  utaló  szag  volt  érezhető.  A területet  nem  őrzi  senki,
figyelmeztető jelzések sincsenek kihelyezve.

 

A  másik  ilyen  eset  a  hírekben  sajnos  egyre  többször  szereplő  bátonyterenyei  akkumulátor-
feldolgozó üzemben történt, ahol a kormányhivatal egy újabb, közel 50 milliós bírságot szabott ki,
mivel egyes hulladéktípusok esetében az engedélyben meghatározottakhoz képest 1600 tonnával
többet gyűjtöttek és hasznosítottak egy évben. A szóban forgó cég nem ismeretlen már a hatóságok
előtt,  eddig már öt alkalommal szabtak ki rájuk bírságot a kormányhivatal szakemberei, a teljes
összeg pedig már a 100 millió forintot közelíti.

 

Jól  látható  tehát,  hogy  nem  állja  ki  az  igazság  próbáját  az,  amikor  a  kormány  arról  próbálja
meggyőzni az embereket,  hogy Magyarországon csak és kizárólag a legszigorúbb környezet-  és
munkavédelmi előírások betartása mellett működhetnek ezek az üzemek, gyárak. Annak ellenére
jelentik be egymás után az újabb gyárakat, hogy még a működő, jelenleg is termelők esetében sem



tudják garantálni a biztonságos, előírásoknak száz százalékban megfelelő működést. Gondolhatunk
például  arra  az  esetre,  amikor  a  Szigetszentmiklóson  működő  akkumulátor-újrahasznosítóban
történt  munkahelyi  baleset  következtében  a  kórházba  szállítást  követően  elhunyt  a  cég  egyik
munkavállalója.

 

Egy dolog tehát biztosan kijelenthető, a kormány úgy kívánja akkumulátor hulladéklerakóvá tenni
Magyarországot,  hogy képtelenek betartatni a legalapvetőbb szabályokat és kontrollálni ennek a
rendkívül veszélyes ipari tevékenységnek a működését. 

 

Az alábbi kérdésekkel fordulok Önhöz:

 

Az illetékes hatóságok hány olyan esetről tudnak vagy kaptak már eddig bejelentést, ahol engedély
nélkül,  akkumulátorgyártással  kapcsolatos  hulladék  került  elhelyezésre  vagy  a  meglévő
engedélyekben foglaltak megszegése volt tapasztalható?

Hány  olyan  telephely  található  az  országban,  ahol  hatósági  engedély  birtokában  legálisan
elhelyezhető akkumulátorgyártásból származó hulladék?

Mit  tesz a  kormány a szóban forgó probléma,  tehát  az illegális  akkumulátorhulladék tárolás  és
feldolgozós megállítása érdekében?

 

Köszönöm a válaszát!
 Dr. Keresztes László Lóránt
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